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Объект исследования - активная речь.
Предмет  исследования  - особенности  активной  речи  у  старших

дошкольников с общим недоразвитием речи
Цель исследования - выявить особенности формирования активной речи

старших дошкольников с общим недоразвитием речи.
Основные результаты. Исследование, проведенное в рамках дипломной

работы, позволило выявить, что у детей с общим недоразвитием речи третьего
уровня  старшего  дошкольного  возраста  наблюдаются  такие  особенности
речевого  развития  как  нарушения формирования словаря и  грамматического
строя речи, своеобразие формирования словообразовательных процессов.

 Также результаты проведенного исследования позволяют нам говорить о
том,  что  дети  с  общим  недоразвитием  речи  третьего  уровня  старшего
дошкольного  возраста  не  достигают  речевой  готовности  к  школьному
обучению.

В  ходе  проведенного  исследования  было  выявлено,  что  на  процесс
формирования  речи  у  детей  с  легкими  отклонениями  в  развитии  оказывает
специфическое  воздействие  ведущее  звено  в  структуре  их  нарушенного
развития. 

Результаты  исследования  могут  быть  использованы  при  проведении
дифференциальной  диагностики  легких  отклонений  в  развитии  детей,  для
разработки  коррекционных  программ  для  работы  с  детьми  с  лёгкими
отклонениями в развитии.
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   RESUME

Features  of  active  speech  of  senior  preschoolers  with  general  speech
underdevelopment:  resume  /  Ludmila  Korban;  Faculty  of  Philosophy  and  Social
Sciences, Department of Psychology; scientific adviser E.S.Slepovich.

Object of research: active speech.
Subject of research - features of active speech of senior preschoolers with

general speech underdevelopment
Purpose of research: to identify the features of the formation of active speech

of senior preschool children with a general speech underdevelopment.
The  results. The  study  conducted  as  part  of  the  thesis,  revealed  that  for

children  with  a  general  underdevelopment  of  speech  of  the  third  level  of  senior
preschool age, such features of speech development as violations of the formation of
the dictionary and grammatical structure of speech, the peculiarity of the formation of
word-formation processes are observed.

Also,  the  results  of  the  study  allow  us  to  say  that  children  with  general
underdevelopment of speech of the third level of senior preschool age do not reach
verbal readiness for schooling.

In the course of the study, it was revealed that the leading link in the structure
of  their  impaired  development  has  a  specific  effect  on  the  process  of  speech
formation in children with mild developmental disabilities.

The  results  of  the  study  can  be  used  in  the  differential  diagnosis  of  mild
abnormalities  in  the development  of  children,  to  develop corrective  programs for
working with children with mild developmental abnormalities.
KEYWORDS:  ACTIVE  SPEECH,  FEATURES  OF  SPEECH
DEVELOPMENT, SPEECH READINESS FOR SCHOOLING, SENIOR
PRESCHOOLERS, GENERAL SPEECH UNDERDEVELOPMENT.
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